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2004:48 Interpellation av Henrik G Ehrenberg (kd) om 

stadsdelsarrest i äldreomsorgen och om 
hemtjänstpengen 

 
 
Utvecklingen inom äldreomsorgen i Stockholm är mycket oroväckande. Från 
Vantörs stadsdelsförvaltning rapporteras nu om att man under 2005 kommer 
att införa stadsdelsarrest för äldre som vill bo i en annan del av staden. Därmed 
försätts människors integritet och frihet att välja bostad ur spel, enbart baserat 
på det faktum att man är gammal och i behov av hjälp.  
 Det är också tydligt att stadsdelen underbudgeterar äldreomsorgen, enbart 
utifrån kriteriet att inte överskrida budgetramarna. Detta samtidigt som man 
inser att budgeten inte är hållbar om man jämför med den verksamhet som 
bedrivits under 2004.  
 Mest uppseendeväckande är att Vantör och Katarina Sofia undersökt 
tidsåtgången inom äldreomsorgen. Där framgick att den som beviljas 
exempelvis fem timmars hemtjänst, i verkligheten får betydligt mindre. Detta 
eftersom schablonen för hemtjänsten inte kan finansiera den insats som 
beviljats den äldre. Uppräkningar av pengen har inte skett i kombination med 
sedvanliga kostnadsökningar. Mätningarna från Vantör och Katarina Sofia 
visar att 100% peng endast räcker till 60% hemtjänst. 
 Med anledning av ovanstående vill jag fråga ansvarigt borgarråd: 

1. Anser Du att dessa förhållanden är hållbara för att uppnå en god 
omvårdnad inom hemtjänst och äldrevård och vad avser Du att vidta 
för åtgärder för att systemet med peng i hemtjänsten på sikt inte ska 
kollapsa? 

2. Anser Du att det är rimligt att Stockholms stadsdelar inför 
stadsdelsarrest för personer i behov av äldreboende? 

 
Stockholm den 11 november 2004 
 

Henrik G Ehrenberg 


